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Průzkum: Počet zájemců o vysoké školy se za 14 let
zdvojnásobil
PRAHA 22. října (ČTK) - Zájem o studium na vysokých školách trvale roste. V roce 1990 se na ně hlásilo 60.000 lidí,
loni to byl dvojnásobek. Zvyšuje se i počet přijatých do prvních ročníků. Loni školy přijaly zhruba dvě třetiny zájemců.
Vyplynulo to z výzkumu Sociologického ústavu Akademie věd České republiky mezi studenty prvních ročníků vysokých
škol, který dnes jeho autoři představili novinářům. Proti roku 1989 se více než zdvojnásobil i počet vysokoškolských
studentů ze zhruba 112.000 na 270.000. Největší zájem o studium mají čerství maturanti. Přihlášku ke studiu jich podává
60 procent a přijaty jsou dvě pětiny z nich. Vzhledem k tomu, že poptávka po vysokoškolském studiu je stále vyšší
než nabídka, řada studentů se na školy hlásí opakovaně. Téměř polovina uchazečů, kteří se na školu hlásili v roce
2003, nezkoušela štěstí poprvé. Téměř čtvrtina studentů uvedla, že úspěšnému přijímacímu řízení na současné škole
předcházel neúspěšný pokus o přijetí na jiný obor. Ze studentů, kteří se zapojili do výzkumu, jich téměř pětina připustila,
že obor, který studují, není zrovna ten, o nějž stáli. Takoví studenti jsou nejčastěji na zemědělských, ekonomických a
pedagogických fakultách.
"Tito studenti zbytečně čerpají státní finance. Většinou do školy vůbec nechodí a rovnou si podají znovu přihlášku na
obor, o který mají zájem. Zavedení jakéhokoliv studentského příspěvku by této fluktuaci zamezilo," řekl vedoucí projektu
Petr Matějů. Zhruba desetina studentů prvních ročníků uvedla, že si podali další přihlášku na vysokou školu. Z nich
dvě pětiny byly v případě úspěchu rozhodnuty současnou školu opustit a 60 procent jich plánovalo, že budou studovat
obě školy zároveň.
Na českých vysokých školách je poměrně hodně studentů, kteří ze školy předčasně odejdou. Podle statistik vytrvá po
2,5 letech studia ve svém prvním studiu zhruba 60 procent lidí, ve druhém studiu méně než polovina. Odlišnosti jsou
mezi jednotlivými obory. Zatímco technické a přírodovědné obory opouští po 2,5 letech více než polovina studentů, na
právech je to minimum. Pětileté studium ukončí pouze 55 procent studentů.
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